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BR.0012.3.3.2021 

 

 

Protokół nr 1/2021 

posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska, 

które odbyło się 8 lutego 2021 r. 

 

 

W posiedzeniu udział wzięło 7 członków komisji, a także Pierwszy Zastępca Wójta Paweł Glaser, 

kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Jamrowska, pracownik Wydziału Ochrony 

Środowiska Alina Ptak, Komendant Straży Gminnej Przemysław Eszner, zastępca komendanta 

Straży Gminnej Andrzej Cierzyński oraz p. Magdalena Rusiłowicz i p. Piotr Chmielewski z Fundacji 

WWF Polska. 

 

Zgodnie art. 15 zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych  

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 z późn zm.) posiedzenie Komisji 

Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska odbyło się w trybie zdalnym. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja o protokole z posiedzenia komisji, które odbyło się 14 grudnia 2020 r. 

3. Wilki w Gminie Czerwonak. 

4. Zagadnienia związane z realizacją uchwały „antysmogowej”, programem „Czyste powietrze” 

oraz występującymi problemami związanymi z uciążliwościami zanieczyszczenia powietrza, 

wynikającego z niskiej emisji indywidualnych gospodarstw domowych w gminie. Działania 

zmierzające do wymiany pieców na ekologiczne.  

5. Zatwierdzenie planu pracy komisji na 2021 rok. 

6. Materiały sesyjne. 

7. Korespondencja bieżąca. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad.1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał Przewodniczący 

komisji Grzegorz Parszuto. 

 

Ad.2. Informacja o protokole z posiedzenia komisji, które odbyło się 14 grudnia 2020 r. 

Komisja przyjęła protokół z grudniowego posiedzenia. 

 

Ad.3. Wilki w Gminie Czerwonak. 

W związku ze zgłoszeniami mieszkańców północnej części gminy dot. pojawienia się 

wilków, na posiedzenie komisji zostali zaproszeni pracownicy Fundacji WWF Polska. Specjalista 
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ds. Ochrony Przyrody z Fundacji WWF Polska p. Piotr Chmielewski przekazał radnym 

najważniejsze informacje o tym gatunku: 

 wilki są w Polsce pod ścisłą ochroną gatunkową od 1998 r.; 

 obecnie w Polsce występuję ok. 2000 osobników tego gatunku; 

 pomagają zachować równowagę ekologiczną w ekosystemach leśnych; 

 od II wojny światowej nie było przypadku śmiertelnego ugryzienia/zagryzienia człowieka; 

 przypadki ugryzienia człowieka dot. osobników, które były przyzwyczajone do obecności ludzi  

i traktowane jak zwierzęta domowe, np. dokarmiano je, co zmieniło ich naturalne zachowanie; 

 wilk cechuje się dużym lękiem przed człowiekiem; 

 zdarzają się przypadki polowania przez wilki za zwierzęta gospodarskie, które są słabo 

zabezpieczone; 

 wilki nie atakują psów w ślepej agresji, a w obronie swojego terytorium, zasobów (pokarmu) 

oraz młodych – w związku z tym nie powinno się m.in. puszczać luźno psów na spacerze  

w lesie; 

 w diecie tego gatunku znajdują się m.in. sarny i jelenie, a czasem również dziki i łosie; 

 są to drapieżniki żyjące w grupach rodzinnych; 

 terytorium jednej watahy może zajmować od 250 km2 do nawet 400 km2. 

Pan Piotr Chmielewski powiedział, że zarówno w ochronie wilka jak również w zapewnieniu 

bezpieczeństwa ludzi bardzo ważna jest edukacja społeczeństwa. 

 

Ad.4. Zagadnienia związane z realizacją uchwały „antysmogowej”, programem „Czyste powietrze” 

oraz występującymi problemami związanymi z uciążliwościami zanieczyszczenia powietrza, 

wynikającego z niskiej emisji indywidualnych gospodarstw domowych w gminie. Działania 

zmierzające do wymiany pieców na ekologiczne.  

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Jamrowska przypomniała radny 

najważniejsze, obowiązujące przepisy prawne związane z podcięciem w grudniu 2017 r. przez 

Sejmik Województwa Wielkopolskiego tzw. uchwały antysmogowej, m.in. te dot. obowiązku 

wymiany pieców do końca 2025 roku, użytkowania kominków oraz parametrów, jakie musi 

spełniać opał. Przedstawiła z jakich programów mogą skorzystać mieszkańcy gminy: 

 gminny program wymiany starych piecy tzw. kopciuchów na nowe, bardziej ekologiczne – 

program trwa od trzech lat, w 2018 r. przyznano 5 dotacji, w 2019 r. – 26 (wniosków było 30, 

jednak ze względu na przedłużające się formalności budowlano-prawnych 4 dotacje nie mogła 

zostać przyznane), w 2020 r. – 32; wysokość dotacji wynosi 5000,00 zł kosztów 

kwalifikowanych; 

 program powiatowy oferujący dotację w wysokości 7000,00 zł na wymianę pieców; 

 program rządowy „Czyste powietrze” realizowany przez Wojewódzkie Fundusze Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej – gmina przymierza się do organizacji pomocy dla 

mieszkańców w zakresie napisania wniosku.  

Radny Jaromir Korta zapytał, czy jest szansa na podwyższenie kwoty dotacji oraz czy 

zostanie rozszerzony „pakiet” na który można uzyskać dofinansowanie. 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Jamrowska odpowiedziała,  

że wachlarz możliwości, na które można otrzymać dotacje, jest bardzo szeroki. Dofinansowanie 

można uzyskać m.in. na: podłączenie do sieci ciepłowniczej, ogrzewanie za pomocą nowego kotła 

zasilanego paliwem gazowym, ogrzewanie elektryczne oraz pompę ciepła. Wyjaśniła,  

że do kosztów niekwalifikowanych zaliczają się wszelkiego rodzaju dokumentacje zarówno przed 
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jak i po odbiorze prac – jest to zasada stosowana w większości programów. W tym roku 

przeznaczono na ten program 210 tys. zł, konkretna kwota dotacji na jedno gospodarstwo 

zostanie zaproponowana w projekcie uchwały. 

Pracownik Wydziału Ochrony Środowiska Alina Ptak: 

 przypomniała, że od zeszłego roku w gminie działa Zespół antysmogowy, który stworzył 

uchwałę w tym zakresie (projekt uchwały niedługo powinien zostać przedstawiony radnym); 

 poinformowała, że gmina Czerwonak otrzymała dofinansowanie w wysokości ok. 160 tys. zł  

na projekt „Myśleć globalnie, działać lokalnie,”, na który będzie się składać zakup i montaż 

Niskoemisyjnego Mobilnego Miasteczka Edukacji Ekologicznej oraz prowadzenie działań 

edukacyjnych przy jego wykorzystaniu, a także organizacja akcji edukacyjnej w formie 

pikników ekologicznych; nie zabraknie też dystrybucji materiałów informacyjno-

edukacyjnych oraz kampanii promującej działania z zakresu edukacji  ekologicznej  

w social mediach; projektowi towarzyszyć będą wystawy i konkursy o tematyce 

związanej z ekologią; 

 poinformowała, że zostały także złożone dokumenty w sprawie otrzymania dotacji  

w ramach programu „Środowisko, Energia i Zmiany Klimatu”, którego celem jest 

złagodzenie zmian klimatycznych i zmniejszenie wrażliwości na zmianę klimatu; 

 powiedziała, że niedługo gminy zostaną zobligowane do prowadzenia „Rządowej centralnej 

ewidencji emisyjności budynków” – będzie się to wiązało z wysłaniem przez każdego 

mieszkańca deklaracji dot. m.in. źródła ogrzewania; 

 powiedziała, że gmina nadal będzie kontynuowała program dofinasowań związanych  

z zadaniem służącym ochronie zasobów wodnych, polegającym na gromadzeniu wód 

opadowych i roztopowych w miejscu ich powstania (zakup zbiorników na wodę 

deszczową). 

 

Ad.5. Zatwierdzenie planu pracy komisji na 2021 rok. 

Komisja przyjęła następujący plan pracy na 2021 rok: 

1) luty: 

a) zatwierdzenie planu pracy komisji na 2021 rok, 

b) zagadnienia związane z realizacją uchwały „antysmogowej”, programem „Czyste 

powietrze” oraz występującymi problemami związanymi z uciążliwościami 

zanieczyszczenia powietrza, wynikającego z niskiej emisji indywidualnych gospodarstw 

domowych w gminie. Działania zmierzające do wymiany pieców na ekologiczne; 
 

2) marzec – poprawa bezpieczeństwa w ruchu drogowym na terenie Gminy Czerwonak – drogi 

powiatowe, drogi osiedlowe, bezpieczeństwo na przejściach dla pieszych i ich doświetlenie, 

prawidłowość oznakowania, zwłaszcza na terenie dróg osiedlowych, zaniedbane pobocza 

dróg, bezpieczeństwo na przejazdach kolejowych – przejazd po gminie; 
 

3) kwiecień: 

a) spotkanie z przedstawicielami Nadleśnictwa Łopuchówko w temacie zaśmiecania lasu, 

b) monitorowanie zamkniętego, zrekultywowanego wysypiska śmieci w Owińskach; 
 

4) maj: 

a) uporządkowanie przestrzeni publicznej związanej z bałaganem reklamowym, 
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b) upiększenie gminy – wzdłuż głównych dróg przebiegających przez gminę, zaniedbane 

pobocza dróg (droga wojewódzka, drogi powiatowe i gminne), łąki kwietne, utrzymanie 

zieleni i porządku na terenie gminy itp., 

c) problem retencji wód; 
 

5) czerwiec: 

a) zapoznanie się z działaniami związanymi z przygotowaniem akcji „Bezpieczne wakacje”, 

b) analiza realizacji budżetu gminy za 2020 rok w ramach kompetencji komisji przed sesją 

absolutoryjną; 
 

6) lipiec – przerwa wakacyjna; 
 

7)  sierpień: 

a) zapoznanie się z działaniami związanymi z przygotowaniem akcji „Bezpieczna droga  

do szkoły”, 

b) bezpieczeństwo na placach zabaw i obiektach sportowych (przejazd po gminie), 

c) przygotowanie wniosków do budżetu gminy na 2021 rok; 
 

8) wrzesień – stan sieci wodociągowej, stacji uzdatniania wody i ujęć wody oraz nowe ujęcie 

wody w Klinach lub Mielnie – wizyta na wybranej stacji uzdatniania wody – wspólne 

posiedzenie z Komisją Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej; 
 

9) październik – techniczne aspekty bezpieczeństwa w gminie – funkcjonowanie monitoringu 

wizyjnego na terenie gminy i planach jego rozbudowy wizyta w SG; 
 

10) listopad – informacja o stanie przygotowań do zimowego utrzymania dróg; 
 

11) grudzień: 

a) podsumowanie realizacji wniosków komisji, zadań i inwestycji zrealizowanych w 2021 

roku w zakresie poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego (Kierownicy Wydziałów, 

Komendant Straży Gminnej), informacja o stanie dróg, chodników, oświetlenia  

i pozostałych elementów infrastruktury, 

b) przedstawienie propozycji do planu pracy komisji na 2022 rok, 

c) analiza złożonych i uwzględnionych wniosków komisji do budżetu Gminy Czerwonak  

na 2022 rok dotyczących bezpieczeństwa i porządku publicznego. 

 

W zależności od obostrzeń epidemiologicznych, komisja planuje zrealizować ponadto 

następujące tematy: 

1) wizyta w stacji monitoringu powietrza; 

2) analiza zagrożeń pożarowych w Gminie Czerwonak; 

3) bezpieczeństwo w gminie - Policja, Straż Gminna - statystyki, prewencja; 

4) spotkanie z przedstawicielami działkowców z Rodzinnych Ogrodów Działkowych; 

5) spotkanie z przedstawicielami Stowarzyszeń zaangażowanych w ochronę środowiska. 

Ponadto komisja będzie zajmowała się na bieżąco nw. tematami: 

1) opiniowaniem projektów uchwał przedkładanych Radzie Gminy Czerwonak w zakresie 

tematycznym komisji; 

2) rozpatrywaniem wniosków wpływających do Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego  

i Ochrony Środowiska; 



5 

3) podejmowaniem inicjatyw, wydawaniem opinii i formułowaniem wniosków. 

 

Ad.6. Materiały sesyjne.  

Komisja zapoznała się z porządkiem obrad XXXI sesji Rady Gminy Czerwonak, która 

odbędzie się 11 lutego 2021 r. 

 

Ad.7. Korespondencja bieżąca. 

Komisja zapoznała się z następującą korespondencją: 

 wyjaśnieniami udzielonymi przez Wójta dot. GOAP; 

 pismem Fabryki Papieru Czerwonak w sprawie służebności na rzecz działki nr 8/7; 

 pismem Wydziału Infrastruktury dot. wskazania kolejności miejsc lokalizacji nowych kamer 

monitoringu gminnego – Przewodniczący komisji po konsultacji ze Strażą Gminną przekaże 

opinię do Wydziału Infrastruktury. 

 

Ad.8. Wolne głosy i wnioski. 

Komendant Straży Gminnej Przemysław Eszner przedstawił prezentacje pt. „Walka  

z Covid-19”. Prezentacja znajduje się w dokumentach komisji. 

 

Ad.9. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący komisji Grzegorz Parszuto zamknął posiedzenie komisji. 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Bezpieczeństwa, Porządku 

Publicznego i Ochrony Środowiska 

 

 

Grzegorz Parszuto 


